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Agenda Verslag 

Opening De voorzitter opent de informatieronde om 20.00 uur.  
Het college heeft een voorlopig besluit genomen om op het terrein van be-
drijfsvoering (financiën, P&O, ICT en juridisch) samen te werken met de 
gemeenten Bunschoten, Nijkerk en Putten. De gemeenteraad wordt nu 
gevraagd om wensen en bedenkingen in te brengen. Dit kan tijdens de 
raadsvergadering op 19 februari 2015 in de vorm van een motie. Daarna 
neemt het college een definitief besluit over de samenwerking. De vier 
gemeenten zijn ieder gastheer voor een van de thema’s. Leusden vervult 
het gastheerschap voor het thema Financiën. 
 

Regionale samen-
werking bedrijfsvoe-
ring 
20.00 – 21.00 uur 
 

De burgemeester zegt dat in het Startdocument geen cijfers zijn vermeld. 
Dit document moet resulteren in een andere uitwerking. Zij gaat ervan uit 
dat de aanname dat hiermee 10% bezuinigd kan worden, wordt gehaald. 
Dat is gebaseerd op gevoel maar ook op andere vormen van samenwer-
king en successen bij andere programma's.  
 
De heer Luchtenburg zegt dat de OR een positief advies heeft gegeven 
op de intentie. Er is niet één beeld te geven hoe het plan is ontvangen bij 
de medewerkers. Het gaat nu over de projectorganisatie. Het is niet zo dat 
dit direct de aansturingsstructuur wordt in de samenwerking. Er is een 
stuurgroep gevormd met de bestuurders. Per taakveld waarop wordt sa-
mengewerkt worden de juiste mensen gezocht die werkzaam zijn binnen 
die taakvelden. De managementlaag komt alleen bijeen als er een knel-
punt is.  
 
De burgemeester zegt dat de samenwerking vooral gaat over de bedrijfs-
voering. In het verleden is met meerdere gemeenten geprobeerd samen te 
werken. Het is gebleken dat deze samenwerking niet van de grond kwam, 
het tempo was er niet, de dynamiek was niet aanwezig en er was niet vol-
doende vertrouwen. Met deze partners is de liefde werkende wijze ont-
staan. Dat wil het college nu gebruiken voor een mooi resultaat. Wellicht 
kan er in de toekomst nog een gemeente bij komen, maar het proces moet 
niet nodeloos ingewikkeld worden gemaakt. In het verleden is geprobeerd 
met een grotere groep samen te werken en het blijkt dat dit heel ingewik-
keld is. Wensen en eisen lopen zeer uiteen.  



 2 

Zij heeft er alle vertrouwen in dat de samenwerking met dit kwartet goed 
zal gaan. Risico's in de samenwerking kunnen niet worden uitgesloten. 
Garanties worden niet gegeven.  
 
De samenwerkende gemeenten willen in ieder geval als zelfstandige ge-
meenten blijven functioneren. De samenwerking is gezocht vanuit het kos-
tenplaatje.  
 
Het is niet de bedoeling dat uit deze samenwerking een volwaardige dienst 
ontstaat met een eigen directeur.  
 
De heer Luchtenburg zegt dat de gemeente Leusden met Woudenberg 
en Scherpenzeel een samenwerkingsverband heeft. Die laatste twee ge-
meenten zoeken vooral oriëntatie richting Barneveld. Voor P&O wordt met 
de vier eerdergenoemde gemeenten een start gemaakt. Als Woudenberg 
wil, kan die daarbij aansluiten. Woudenberg spreekt niet mee aan tafel. 
Voorlopig wordt de samenwerking met Woudenberg voor een jaar ver-
lengd. Scherpenzeel heeft gekozen voor een verdere samenwerking met 
Barneveld. De plannen worden verder uitgewerkt met de andere vier ge-
meenten. Als dat eenmaal gereed is, kan Woudenberg ervoor kiezen hier-
in mee te gaan.  
 
Het is bekend dat er een risico kan ontstaan omdat de samenwerking pro-
vinciegrensoverschrijdend is. Er blijven vier administraties en planning- en 
controlcycli in de lucht. Als een van de provincies extra eisen stelt, is het 
rechtvaardig als een van deze vier gemeenten meer administratieve last 
veroorzaakt zij daar ook zelf de rekening voor betaalt.  
Hierover zijn nog geen afspraken gemaakt. Een eerste stap is nagaan of 
er draagvlak is voor deze plannen. Deze vragen komen in het verdere pro-
ces aan de orde.  
 
De burgemeester zegt dat niet alle doelen zijn gekwantificeerd. De bezui-
nigingsdoelstelling van 10% is een veilige aanname gebaseerd op andere 
gemeenten en samenwerkingen. Het college legt nu geen uitgewerkt plan 
voor. Zij is er wel van overtuigd dat de vier K's, Kwantificeren van doelen, 
Kwaliteit, Kwetsbaarheid en Kansen voor het personeel worden waarge-
maakt. Op welke termijn dat kan, is koffiedik kijken.  
 
Spreekster is niet op de hoogte van 'oude' samenwerkingsverbanden van 
de deelnemende gemeenten.  
 
De heer Luchtenburg vult aan dat deze werkwijze is voorgesteld door de 
gemeente Putten. De gemeenteraad van Putten heeft eerdere volledig uit-
gewerkte plannen voor samenwerking met andere gemeenten destijds af-
gewezen. Daarom wordt nu gekozen voor een stapsgewijze invoering van 
samenwerking.  
 
De burgemeester zegt dat samenwerking zeker niet is bedoeld om me-
dewerkers te ontslaan. Het is eerder bedoeld om mensen kansen te bie-
den hun werk nog interessanter te maken. Doordat er meer volume is 
hoeft er minder (extra expertise) ingehuurd te worden. Daar is al winst te 
halen. 
 
De heer Luchtenburg zegt het proces nog heel erg aan het begin staat. 
De OR hecht eraan dat de mensen uit het betreffende taakveld worden be-
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trokken bij dit traject. Uit de projectopzet blijkt dat dit ook gebeurt. De OR 
is ook benieuwd hoe de vier K's worden ingevuld. Bij de uiteindelijke be-
oordeling zal de OR daar zeker naar kijken.  
 
De burgemeester zegt dat de culturen van de vier gemeenten behoorlijk 
overeenkomen. Het gaat niet om de politieke cultuur. Die staat hier los 
van. Bedrijfsvoering is niet politiek gebonden. Ten aanzien van de werkcul-
tuur komen er verschillende mensen bij elkaar die een manier van sa-
menwerken moeten vinden. Zoals de colleges naar de organisaties kijken, 
komen deze behoorlijk goed met elkaar overeen.  
 
De vier gemeenten gaan ervan uit dat zij ongeveer gelijkwaardig zullen zijn 
in het bevragen van diensten. Als dat niet zo is, is er alle ruimte dat met 
elkaar te bespreken.  
 
Er worden nu veel 'als-dan'-vragen gesteld. Spreekster wil het proces in-
gaan en als er zaken naar voren komen, wil zij deze gewoon oplossen.  
 
De vragen die worden gesteld over zeer specifieke zaken zijn nog niet uit-
gewerkt. De raadsleden geven zaken aan waarover in de uitwerking nog 
verder moet worden nagedacht. Voor de eerstvolgende raadsvergaderin-
gen heeft zij die antwoorden niet.  
 
De heer Luchtenburg zegt dat de mogelijkheid van een lichtere vorm van 
een WGR open gehouden moet worden. De essentie is het zo eenvoudig 
en licht mogelijk optuigen van een samenwerking. Die moet ervoor zorgen 
dat de gemeenten zo goedkoop mogelijk maar ook op de minst kwetsbare 
manier gaan samenwerken. Het gaat niet om een zware WGR-constructie 
met een aparte directeur. Het gaat om een lichte samenwerking en daar-
mee wordt de WGR in de klassieke vorm uitgesloten.  
 
De OR heeft gevraagd de vier K's mee te nemen. Dat zal in de uitwerking 
op alle onderwerpen naar voren komen.  
 
De plannen zijn nog niet zover uitgewerkt dat nu al kan worden overzien 
wat de gevolgen voor de burgers zijn. Het kan niet zo zijn dat bepaalde 
zaken die in de toekomst via een andere gemeente worden afgedaan, 
slechter zullen zijn dan de huidige afhandeling. De vier K's zijn erop gericht 
het beter te maken. Die cultuur proeft spreker bij alle vier de gemeenten.  
 
De burgemeester zegt dat alle uitwerkingsvragen terugkomen in het plan 
van aanpak. Het eerste go-no-gomoment  zijn de vier aanstaande raads-
vergaderingen van de deelnemende gemeenten. Dat kan een moment zijn 
dat een van de raden dit proces tegenhoudt.  
 
Spreekster geeft aan dat raadsleden niet actief op pad hoeven om hun 
achterban te informeren over de plannen ten aanzien van de bedrijfsvoe-
ring. De rol van de raad bevindt zich meer op het controlerende vlak en of 
het allemaal gaat zoals de raad dit wenst. Spreekster gaat ervan uit dat in 
de begroting 10% bezuiniging behaald kan worden als de uitwerking van 
plannen zich doorzet.  
 
De extra capaciteit wordt ingevuld door de inhuur van een externe project-
leider. Die kosten worden door de vier gemeenten gedragen.  
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Daarnaast zijn de betreffende gemeenten zaken aan het voorbereiden 
voor de nadere uitwerking.  
 
De raad zal op de hoogte worden gehouden van de quickwins en de 
voortgang van de samenwerking tussen de genoemde gemeenten.  
 

Sluiting De voorzitter sluit de informatieronde om 20.35 uur. 
 


